
Použití neurčitého členu (a/an) a množné číslo podstatných jmen 
 

Členy jsou malá slovíčka, která v češtině nemáme a ani je většinou do češtiny nepřekládáme. 

 

a banana = _ banán  

 

Neurčitý člen má dva tvary: “a” a “an”. Obojí to znamená něco jako “jeden” nebo “nějaký”. 

Dává se před podstatná jména, která se dají počítat. 

 

a banana = (jeden) banán, (nějaký) banán  

 

Když začíná podstatné jméno samohláskou (a, e, i, o, u), dává se před něj “an”.  

 

an apple = (jedno) jablko,  (nějaké) jablko 

(*a apple by se špatně říkalo) 

 

Když začíná podstatné jméno souhláskou (b, c, d, f, g, h, j, k, l, m, n, p. q, r, s, t, v, w, x, z), dává se před něj “a”. 

 

a pear = (jedna) hruška,  (nějaká) hruška     

 

Nezáleží ale na tom, co se tam píše, ale co se tam říká. 

 

a unicorn („unicorn“ se čte „junykón“) 

an hour („hour“ se čte „aur“)  

 

Když je podstatné jméno v množném čísle, nedává se před něj ani “a”, ani “an”, 

ale na konec slova se přidává “s” nebo “es” (“es” přidáváme, když by se “s” špatně říkalo). 

Když se na konci slova píše “es”, čte se to /iz/ 

 

bananas = banány  

buses = autobusy  

(čteme „basiz“ protože *bass* by se nedalo říct) 


